

## PIO XII Y EL DERECHO PUBLICO

por LAUREANO PEREZ MIER

**SUMMARIUM.**—*Praemissa brevi introductione de doctrina pontificia circa iuris tam publici quam privati, essentialiē ordinationem ad personam humanam adeoque circa necessariam pariter atque intrinsecam iurisprudentiae insertionem in uno ordine morali, cum positivismi iuridici impugnatione, auctor dissertationem dividit in tres partes. Exponit primo doctrinam Pii XII de ordine internationali, et initium sumens a litteris Enciclicis "Summi Pontificatus" successive expendit pontificis allocutiones in festo Natalis Domini quibus pacis conditiones stabilisque ordinis internationalis summa delineamenta describuntur atque vindicantur.*

*Secunda dissertationis pars versatur circa Pontificis doctrinam de natura, conditionibus, requisitis et proprietatibus, de fine denique in quem necesse est ut tendat ubique quodlibet populare imperium seu sic dictum regimen democraticum hodiernum, exponens quae a Pio XII prolata fuerunt allocutione Natalis Domini anni 1944 hac de re.*

*In tertia parte auctor percelebrem in Iure publico ecclesiastico quaestionem "de tolerantia" movet, inquirens primo circa naturam et proprietates quae induunt hodie sic dicta "civilia libertatis iura" simulque agens de iuridica ordinis iuridici civilis deque obligacione stricte iuridica legis civilis tam prcipientis et prohibentis quam permittentis maxime, exponit doctrinam Pii XII circa tolerantiam remque absolvit brevi comparatione cum doctrina Leonis XIIII hac de re.*

Permitidme que al comenzar aquí, a la sombra del *alma Mater* de la Universidad Salmanticense y bajo el tema «Pío XII y el derecho público», la postrera lección del ciclo de conferencias que se ha venido desarrollando estos días como homenaje de la Universidad Pontificia al Papa con ocasión de su octogésimo cumpleaños, y en el XVII año de su pontificado, haga mías las palabras con que un ilustre internacionalista, don Fernando María Castiella, iniciaba once años atrás su lección sobre un tema menos vasto que el que me ha sido señalado a mí.

«Para que nadie se llame a engaño debo confesaros, desde el primer instante, que me siento empequeñecido ante la magnitud del tema que me habéis asignado en este curso de conferencias: El problema internacional en la mente del Papa.

"Salmanticensis", 3 (1956).